
V državnem zboru se je zadnji teden vršila splo 
šna razprava o novem day%čnp,m načrtp. ta. te 
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uejjiijaieiji uavKov in oiurgiaia na aem, ua Di se t( 
ne moglo zgoditi. V mesecu juliju bi se moral dotičn 
načrt rešiti, kajti zadnji teden se je končala sam« 
splošna razprava, podrobna se še niti ni začela. Tj 
teden se mora rešiti začasni proračun, potem pa na 
stopijo do 6. ali 7. julija kratke počitnice, ker se vrši 
jo v Galiciji deželnozborske volitve, pri katerih mora 
jo biti vsi poljski in rusinski poslanci zraven. Seh 
potem bi se naj dogotovil davčni načrt. Toda kakoi 
rečemo, sto rok dela skrivno na to, da bi se ne moge 
dogotoviti. Seveda bi dobilo s tem Stiirgkhovo mini 
strstvo tak udarec, da bi menda letošnjega leta ni 
moglo preboleti. Tekoči teden je torej za našo notra 
njo politiko velike važnosti. 

Zadnji teden je proračunski odsek pripravi 
predloge za razpravo o proračunu, ki se vrši ta te 
den. V odseku je predlagal dr. Ve r s t o v š e k 3 mi 
lijone za podporo poškodovancem po uimi in zvišanj
državnega zaklada, iz katerega se dajejo podpore zi 
izboljšanje zemljišč. Oba predloga mu je nemškopolj 
ska večina odklonila. Toda dr. Verstovšek si teh preč 
logov ni pustil kratkomalo pokopati, ampak se hoč 
za nje boriti ta teden tudi v zbornici. Pač pa je od 
tegnil predlog, naj se izreče pravosodnemu ministri 
Hohenburgerju nezaupnica, ker ni bilo nobenega u 
panja, da bi dobil večino. Ce pa tak predlog pade, s 
s tem izreče — zaupnica Hohenburgerju, česar dr 
Verstovšek ni nameraval. Zato je rajši odtegnil pred 
log. Seveda kričijo liberalci, da je o izdajstvo. To p: 
ni izdajstvo, da njihov edini zastopnik dr. Ravniha 
dosledno podpira sedanjo vlado, v kateri sedi Hohen 
burger, in da glasuje tudi za proračun Hohenburger 
jev. Naši slovenski poslanci ne glasujejo za prora 
čun in tudi tokrat ne bodo. 'Že v petek je naznanil pc 
slan. Go s t i n č a r. Da naši posl. ne bodo s svojiir 
glasovi podpirali sedanje vlade, ker našemu narod 
ni naklonjena. Liberalni slovenski poslanec jo bo p 
podpiral, avkljub temu so naši poslanci innašastrar 
ka izdajalci. Liberalna pamet nad vse! 

Ko je dr. Verstovšek v proračunskem odsek 
stavil zgoraj omenjene predloge, je obenem obširno ( 
pisoval gospodarske, šolske in sodnijske zadeve n 
Slovenskem, zlasti po Spodnjem Štajerskem. Pobijž 
je napačne nazore nemških poslancev o razmerah n 
jugu in povdarjal, da so zlasti štajerski slovenski p( 
slanci že zdavnaj ponudili roko za spravo na Stajei 
skem, ki se lahko doseže takoj, če se odstranijo razn 
preporne točke, n. pr. z delitvijo deželnega šolskeg 
sveta in delitvijo deželnega kulturnega sveta za sh 
venski in nemški del dežele. Nadalje je poslanec op< 
zarjal vlado na velikanska dela, ki še čakajo rešitv 
glede izboljšanja zemljišč (melijoracij), osuševanj 
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travnikov, regulacij rek itd. Strogo je bičal način, ka
ko se trati denar iz zaklada za povzdigo živinoreje, 
kako krči vlada od leta do leta svoje prispevke za po
vzdigo gospodarstva v deželi in nadomestuje te odpa
dle prispevke z denarjem iz zaklada za povzdigo živi
noreje. Nadalje se opozarja vlada, da skrbi za to, da 
se bo lažje naše sadje izvažalo, zlasti da se dajo naj
večje ugodnosti na železnicah in se znižajo tarifi. Po
ljedelsko ministrstvo je pozival gospod poslanec, da 
podDira strojne zadruge, da si kmetje pomagajo s stro
ji pri pomanjkanju delavnih moči. Posebno pa je po
zval učno ministrstvo, da vendar predloži zakon gle
de oreosnove ljudskega šolstva na deželi in zlasti za
kon glede nadaljevalnega kmetijskega pouka na ljud
skih šolah. Nadalje je omenil še mnogo perečih go
spodarskih vprašanj v svojem volilnem okraju in po
sebno bičal finančne organe, ki po nepotrebnem pri
tiskajo na kmečko ljudstvo pri odmerjenju osebnodo
Iodninskega davka. Koncem svojih izvajanj je stavil 
že omenjene predloge, da se melijoracijski zaklad zvi
ša, da se stavi za poškodbe v vinogradih 3 milijone 
kron v proračun in da predloži vlada zakon glede 
kmetijskega pouka na ljudskih šolah. 

Poslanec B r e n č i č je kot poročevalec v vino
rejskem odseku državnega zbora priporočal naslednji 
predlog, ki je bil tudi sprejet: „Vlada se poziva z o
zirom na zadnja slaba leta v vinogradih in letošnjo 
pozebo, katera je napravila velikansko škodo, da pri
silne izterjatve zaostalih brezobrestnih posojil v uva
ževanja vrednih slučajih spregleda in glede tega za
ukaže c. kr. davčnim oblastim primerno postopanje." 

Ker gospod poslanec Brenčič kot vinorejec goto
vo najbolje pozna težave in neprilike vinorejcev in se 
je za vinorejce tudi z vso vnemo zavzel ter pojasnil 
vsled slabih letin zelo otežkočene gospodarske razme
re vinogradnikov, je pričakovati tudi dobrega uspeha. 
Vinorejci pa so g. Brenčiču tudi lahko hvaležni za 
njegov trud. 

Poslanec P i š e k je stavil nujni predlog za po 
toči poškodovano občino v konjiškem okraju. 


